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Kjersti Vikebø Nesse AP Medlem
Asbjørn Larsen AP Medlem
Tom Inge Karlsen AP Medlem
Åse Nina Sudmann AP Medlem
Øystein Berland Blom H Medlem
Mabel Johansen H Medlem
Thomas H. Wallem H Medlem
Fredrik Seliussen H Medlem
Øyvind Bratshaug FrP Medlem
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Ørjan Evald Kristiansen Uavh Medlem
Sølvi Norunn Knudsen SP Medlem
Marit Samnøy Jøssang KRF Medlem
Stian Lavik KRF Medlem
Karina Garnes Reigstad MDG Medlem
Morten Klementsen BF Medlem
Astrid Anne Fjeldstad SP M edlem
Dag Erik Hagesæter FrP Varamedlem
Bente Oliversen Sagstad SP Varamedlem
Nina Åsebø Olsvoll Uavh Varamedlem
Åshild Aamli MDG Varamedlem
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85/2017: Godkjenning av innkalling og sakliste 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Innkalling og sakliste vert godkjent." 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Ordførar opplyste om at det er sendt ut to tilleggssaker. I tillegg ligg det føre to grunngjevne 
spørsmål som det vil verta svara på ved slutten av møtet. 
 
KS - 85/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
"Innkalling og sakliste med to tilleggssaker vert godkjent." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

86/2017: Godkjenning av møtebok 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Møtebok frå møte 22.06.17 vert godkjent." 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 86/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
"Møtebok frå møte 22.06.17 vert godkjent." 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

87/2017: Referatsaker 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
"Meldingane vert tekne til orientering." 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Framlegg til tilleggsframlegg frå Mabel Johansen, H: 
Kommunestyret får presentert UngData 2017 i neste møte. 
 
Avrøysting: 
Framlegg til vedtak og tilleggsframlegg frå Mabel Johansen vart samrøystes vedteke. 
 
 
 
 



KS - 87/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Meldingane vert tekne til orientering. 
Kommunestyret får presentert UngData 2017 i neste møte. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

88/2017: Orientering om status Alver kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
Det vart orientert om følgjande: 

·  Inndelingslova er trådt i kraft. 
·  Namnet Alver kommune skal godkjennast i kongeleg resolusjon. 
·  Fellesnemnda skal ha månadlege møte. 
·  På seminaret 4. og 5. september vart mandat, reglement, styringsdokument og 

omstillingsavtale arbeidd med. 
·  Konstituering – leiar: Øyvind H. Oddekalv, nestleiar: Astrid Aarhus Byrknes. 
·  Skal arbeide vidare med styringsdokument på Alver hotell 2. oktober. 
·  Prosess i gang - tilsetjing av ny rådmann. Vedteke intern innplassering av dei tre rådmennene. 

 
 
KS - 88/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Orienteringane vert tekne til vitande. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

89/2017: Økonomisk rapportering 2. tertial 2017 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial til orientering. 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
Driftsbudsjettet: 
1.          Auke bruk av disposisjonsfond: kr 3.400.000,- 
2.          Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3.400.000,- 
 
Investeringsbudsjettet: 
3.          Reduksjon kr 500.000,- prosjekt 376 Omsorgsteknologi / kvardagsrehabilitering m/utstyr 
4.          Reduksjon bruk av disposisjonsfond kr 400.000,- 
5.          Reduksjon mva-refusjon kr 100.000,- 
  
 

 
20.09.2017 FORMANNSKAPET 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 
 
FS - 97/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 



Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial til orientering. 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
Driftsbudsjettet: 
1.          Auke bruk av disposisjonsfond: kr 3.400.000,- 
2.          Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3.400.000,- 
 
Investeringsbudsjettet: 
3.          Reduksjon kr 500.000,- prosjekt 376 Omsorgsteknologi / kvardagsrehabilitering m/utstyr 
4.          Reduksjon bruk av disposisjonsfond kr 400.000,- 
5.          Reduksjon mva-refusjon kr 100.000,- 
  
 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
Økonomisjef Per Inge Olsen orienterte. 
 
KS - 89/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret tek økonomisk rapport per 2. tertial til orientering. 
Kommunestyret godkjenner at det vert gjort endringar i budsjettet for 2017 slik:  
Driftsbudsjettet: 
1.          Auke bruk av disposisjonsfond: kr 3.400.000,- 
2.          Auke utgiftsramma til tenesteområda delegert til rådmannen å fordele: kr 3.400.000,- 
 
Investeringsbudsjettet: 
3.          Reduksjon kr 500.000,- prosjekt 376 Omsorgsteknologi / kvardagsrehabilitering m/utstyr 
4.          Reduksjon bruk av disposisjonsfond kr 400.000,- 
5.          Reduksjon mva-refusjon kr 100.000,- 
  
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

90/2017: Mandat og reglement for fellesnemnda Alver kommune 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meland kommune godkjenner Fellesnemnda for Alver kommune sitt framlegg til mandat og 
reglement for fellesnemnda. 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 90/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Meland kommune godkjenner Fellesnemnda for Alver kommune sitt framlegg til mandat og 
reglement for fellesnemnda. 

 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 



91/2017: Innkjøpsrutine for Miljøomsyn ved innkjøp 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret godkjenner Innkjøpsrutine for Miljøomsyn ved innkjøp. Innkjøpsrutinen gjeld for 
heile kommunen.» 

 
30.08.2017 FORMANNSKAPET 
 
 
FS - 88/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner Innkjøpsrutine for Miljøomsyn ved innkjøp. Innkjøpsrutinen gjeld for 
heile kommunen.» 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 91/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
«Kommunestyret godkjenner Innkjøpsrutine for Miljøomsyn ved innkjøp. Innkjøpsrutinen gjeld for 
heile kommunen.» 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

92/2017: Tiltak for å sikre elevar eit trygt og godt skulemiljø 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
«Kommunestyret vedtek alternativ ein i saksutgreiinga. Innspel frå workshop i Utval for levekår 
30.5.2017 vert handtert innanfor tenesteområda sine eigne system. Skuleåret 2017-2018 skal 
skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglande i § 9a i Opplæringslova om 
skulemiljø som er gjelande frå 1.8.2017» 

 
12.09.2017 UTVAL FOR LEVEKÅR 
 
Endringsframlegg frå Sølvi Knudsen (Sp): 
 
"Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17." 
 
Endringsframlegget vart samrøystes vedteke. 
 
Tilleggsframlegg frå Kjersti V. Nesse (Ap): 
 
"Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 



lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond." 
 
Tilleggsframlegget fekk 5 røyster for (1 Sp, 2 H, 1 Frp, 1 Ap) og 1 røyst mot (1 Krf), og vart såleis 
vedteke.  
 
ULK - 59/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17. 
Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 
lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond. 
 

 
20.09.2017 FORMANNSKAPET 
 
Avrøysting: 
Utval for levekår sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke. 
 
FS - 102/2017 SAMRØYSTES FRAMLEGG TIL VEDTAK: 
Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17. 
Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 
lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond. 
 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
 
 
 



KS - 92/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret viser til saksutgreiing og innspel frå workshop i Utval for levekår 30.05.17. Aktuelle 
tema frå workshop vert å handtere innan tenesteområde sine noverande system. Skuleåret 2017 - 
2018 skal skulane prioritere bruk av tid og kunnskap til å realisere dei nye reglane i § 9 a i 
Opplæringslova om skulemiljø, som er gjeldande frå 01.08.17. 
Kommunestyret ber rådmann etablere eit 2-årig prosjekt for perioden 2018 - 2019. Kostnad er 
estimert til kr. 2 million, og vert fordelt som følgjer per år: 
- Kr. 800.000,- til miljøarbeidarstilling (100%). Stillinga skal sikre prosjektleiing, leiing av 
beredskapsteam mot mobbing, planarbeid og leggje til rette for dialog, nettverksbygging og 
miljøarbeid i skule- og ungdomsmiljø generelt. Dette arbeidet inkluderer samhandling med frivillige 
lag og organisasjonar. 
- Kr. 200.000,- til rekrutteringsarbeid, kompetanseheving, nettverksbygging og dialogmøter. 
Prosjektarbeidet skal gje mulighet for å arbeide meir overordna, systematisk, langsiktig og breiare 
med omsyn til oppvekst- og skulemiljø. Tiltaket kan finansierast ved bruk av disposisjonsfond. 
 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

93/2017: Vedtekter for Meland kulturskule - revidering 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Kommunestyret godkjenner at vedtektene for Meland kulturskule vert endra på punkt 7, 13, 17 og 
23, slik det går fram av KS-47/2017.  Punkt 21 vert teken inn med tekst: 

Hushald med inntekt lågare enn den til ein kvar tid gjeldande satsen for gratis kjernetid i barnehagar 
brutto per år kan søkje kommunen om redusert eigenbetaling, til 50% av gjeldande sats, for barn 
opp til 16 år med plass i kulturskulen.  Med søknaden må det følgje inntektsopplysingar.  Fristar er 1. 
mai og 1. november. Som hovudregel gjeld søknaden ut skuleåret. Makstal på elevplassar med 
redusert eigenbetaling er 10 plassar.   

Dei andre punkta vert ståande som i vedtektene frå 2015 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 93/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Kommunestyret godkjenner at vedtektene for Meland kulturskule vert endra på punkt 7, 13, 17 og 
23, slik det går fram av KS-47/2017.  Punkt 21 vert teken inn med tekst: 

Hushald med inntekt lågare enn den til ein kvar tid gjeldande satsen for gratis kjernetid i barnehagar 
brutto per år kan søkje kommunen om redusert eigenbetaling, til 50% av gjeldande sats, for barn opp 
til 16 år med plass i kulturskulen.  Med søknaden må det følgje inntektsopplysingar.  Fristar er 1. mai 
og 1. november. Som hovudregel gjeld søknaden ut skuleåret. Makstal på elevplassar med redusert 
eigenbetaling er 10 plassar.   

Dei andre punkta vert ståande som i vedtektene frå 2015 



 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

94/2017: Revidert planprogram for kommunedelplan E39 Flatøy - Eikefettunellen 
 

Rådmannen sitt framlegg: 
Meland kommunestyre fastset planprogram for kommunedelplan E39 Flatøy-
Eikefettunellen,revidert 25.08.17. Ein detaljert plan for medverknad må utarbeidast. Vedtaket er 
gjort i samsvar med plan og bygningslova § 4.1 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
 
KS - 94/2017 SAMRØYSTES VEDTAK: 
Meland kommunestyre fastset planprogram for kommunedelplan E39 Flatøy-Eikefettunellen,revidert 
25.08.17. Ein detaljert plan for medverknad må utarbeidast. Vedtaket er gjort i samsvar med plan og 
bygningslova § 4.1 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

95/2017: Interpellasjon - Høve til lading av el-bil på arbeidsplassen for kommunalt tilsette  
 

Rådmannen sitt framlegg: 
 

 
27.09.2017 KOMMUNESTYRET 
 
Svar på interpellasjon frå Karina Garnes Reigstad (MDG), Høve til lading av el-bil på arbeidsplassen 
for kommunalt tilsette 
Eg er einig i at det er viktig å leggje til rette for at innbyggjarane har gode moglegheiter for å kunne 
lade el-bilane sine. Dette er ein i ferd med å få på plass rundt ikring, m.a. på Frekhaug senter og ved 
bussterminalen, og vi får og moglegheit til å lade ved den nye parkeringa ved båtkaien (Varnappen). 
Når det gjeld å leggje til rette spesielt ved kommunale bygg, og spesielt for tilsette, så tenkjer eg at 
det er ei sak for seg. 
Eg opplever at det er nokre problematiske sider ved framlegget frå representanten Reigstad. Det 
største problemet er gjerne at kommunestyret skal binde opp budsjettprosessen allereie no, jf. Pkt. 2 
i framlegget. Og til pkt. 1: å få til ladepunkt ved alle kommunale bygg er svært ambisiøst, og å få til 
tenlege ordningar for alle som ønskjer lading verkar å vere ei svært stor oppgåve. 
Vi har mange ulike saker vi ønskjer å prioritere, og dette må vi kunne gjere i budsjettprosessen, utan 
at vi er bundne opp av eit kommunestyrevedtak før budsjettprosessen er kome i gang. Derfor ønskjer 
eg å fremje eit alternativt vedtak: 
Kommunestyret ber formannskapet vurdere etablering av ladepunkt ved nokre  kommunale bygg i 
budsjettprosessen. 
Då vil formannskapet måtte vurdere det som no er spelt inn i denne interpellasjonen, utan at 
kommunestyret har bunde opp prosessen på dette tidspunktet. 
 
Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 
 



Det vart røysta over om kommunstyret skulle realitetsbehandla saka eller avvise saka.  
 
 
Avrøysting: 
2 røysta for å realitetsbehandla saka, (MDG), 24 ønskte ikkje å realitetsbehandla saka, 
(AP, H, FrP, Uavh, SP, KrF, V, BF). 
  

 

 
KS - 95/2017 VEDTAK: 
Saka vert avvist. 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 
 Grunngitt spørsmål 1: status miljøsertifisering av rådhuset  
 
Den 16.desember 2015 vedtok eit samrøystes kommunestyre å setje i gong miljøsertifisering av 
Rådhuset og søke midlar til gjennomføring av dette frå fylkeskommunen. Det vert antatt at midlane 
kom i løpet av 2016. Kvifor har det tatt så lang tid å komme igang med arbeidet, og kva er status i 
prosessen om gjennomføring?  
 
Grunngitt spørsmål 2: Innovasjon i kommunen  
Potensialet er stort og mulighetene mange for å gjøre innkjøpa i kommunen innovative. Korleis 
jobbar kommunen med innovasjon, og har kommunen en strategisk tilnærming til arbeid med 
innovasjon i innkjøpsprosessar?  
 
Underskrive Karina Garnes Reigstad, Miljøpartiet Dei Grøne 
 
 
Svar på grunngjeve spørsmål 1 frå Karina Garnes Reigstad (MDG), Status miljøsertifisering av 
rådhuset 
 
Eg vil vise til kommunestyresak 91/2017 og meiner svara på representanten Reigstad sine spørsmål 
er godt svara på i denne saksutgreiinga. For at Meland rådhus skal bli sertifisert som miljøfyrtårn, må 
eindokumentere at ein oppfyller 52 ulike krav innan arbeidsmiljø, innkjøp, energi, transport, avfall, 
utslepp, estetikk, samfunnsansvar osb. Eg har sjølv vore med å miljøfyrtårnsertifisere ein 
vidaregåande skule med over 1000 elevar og kring 180 tilsette og kan skrive under på at det er ei 
kjempestor oppgåve. 
Vi har knappe administrative ressursar i meland kommune, noko som har vore med på å bidra til at 
dette har tatt tid. Ein må rett og slett prioritere andre oppgåver til tider, men ein har heile tida 
arbeidd med å komme i mål med sertifiseringa, noko som det ser ut til at ein snart er (jf. sak 
91/2017).  
 
 
Øyvind H. Oddekalv 
ordførar 
 
 
 
 



 
Svar på grunngjeve spørsmål 2 frå Karina Garnes Reigstad (MDG), Innovasjon i kommunen 
 
Kommunen jobbar langs fleire spor: 

- Kompetanseheving: Strategisk kompetanseplan i Meland kommune, AMU 30.8.17 sak 88/17 
o Eige kapittel om endring og omstilling, for å forstå samfunnsordningane og behovet 

for effektiv drift. 
o Kapittel om ikt-digitalisering: Digitale løysningar for innbyggjardialog – skal også 

bidra til høgare kvalitet 
o Skal være ein lærande organisasjon – byggje på erfaring, dialog og kontinuerlig 

forbetring 
 

- Innkjøpsrutinar ved innkjøp – sjå sak 91/2017 
o Difi sine rettleiarar knytt til klima og miljø i offentlege innkjøp:  

 Denne er vår mal frå no av.  
- Drift:  

o Kommunestyret nyttar iPad til møta og teknisk drift nytter digitale løysningar til drift 
og fjernstyringstyring av anlegg for mellom anna varme i kommunale bygg, vatn og 
avlaup.  Dette kan også kan styrast heimafrå av vakthavande ved automatiserte 
feilmeldingar og driftsforstyrringar 

o Digitalisering av historisk eigedomsarkiv er etter planen ferdig sommaren 2018 
o Velferdsteknologi – betre tenester for framtida gjennom effektivisering og aktiv bruk 

av velferdsteknologi: Meland kommune er med i hovudprosjekt og delprosjekt knytt 
til velferdsteknologi . «Nordhordlandsregionen – saman om velferdsteknologi» samt 
«Samordning av velferdsteknologi for kommunane Radøy, Lindås og Meland».  

 
 
 
Martin W. Kulild 
rådmann 
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